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OTVORENÝ   LIST 

Vážené členky/vážení členovia odborového zväzu,  

vážení zamestnávatelia,  

vážení zamestnanci škôl a školských zariadení, 

 

v posledných dňoch som ako predseda Odborového zväzu pracovníkov školstva a 

vedy na Slovensku neobvykle často mediálne prezentovaný.  Súvisí to, okrem iného, s 

aktivitami neformálnej Iniciatívy slovenských učiteľov - ISU (dlhé nosy, kvapky krvi a 

štrajková pohotovosť), zámerom ktorej je údajne snaha zmeniť dlhodobé neriešenie 

problémov školstva. Veľmi dobre viem, že vo vašich kolektívoch v týchto dňoch intenzívne 

komunikujete, hodnotíte doterajšiu činnosť zväzu a rozhodujete sa, či prípadne podporíte 

ostrý štrajk vyhlásený ISU. Keďže neformálne iniciatívy nemajú zábrany neustále kritizovať 

aktivity a rozhodnutia orgánov odborového zväzu, dovoľte, aby som vám vysvetlil postoj 

zväzu.  

  

Odborový zväz má svoju dlhoročnú tradíciu. Je mienkotvorný, reprezentatívny a u 

sociálnych partnerov na Slovensku ale aj v zahraničí uznávaný. Vždy hájil záujmy svojich 

členov ale aj ostatných zamestnancov školstva a v rámci ekonomických možností Slovenska  

presadzoval každoročný rast platov a ďalšie pracovno-právne a sociálne bonusy. O 

výsledkoch rokovaní vždy priebežne informoval svojich členov ako aj ostatných 

zamestnancov prostredníctvom webovej stránky a svojich štruktúr: regionálnych predsedov i 

predsedov základných organizácií na školách a školských zariadeniach. V roku 2011 začal 

zväz intenzívnejšie presadzovať riešenia dlhodobých problémov školstva, a to najmä 

odmeňovanie zamestnancov, financovanie školstva a s tým spojenú (ne)kvalitu výchovy a 

vzdelávania. Podstatné je, že výsledkom štrajkov z roku 2012 organizovaných našim 

odborovým zväzom, ktoré v žiadnom prípade neboli myslené ,,len tak naoko“, ako to 

deklaruje ISU, je zviditeľnenie problémov školstva, zmena optiky vlády Slovenskej republiky 

na tieto problémy a v neposlednom rade aj trend vyššej valorizácie platov pedagogických a 

odborných zamestnancov. V období rokov 2013 – 2015 sa platy pedagogických a odborných 

zamestnancov regionálneho školstva zvýšili o viac ako 20%. V KZVS na rok 2016 sa nám 

konečne podarilo vyjednať výraznejšie zvýšenie tarifných platov aj pre nepedagogických 

zamestnancov a zamestnancov vysokých škôl, ktorých považujeme za neoddeliteľnú súčasť 

školstva a na ktorých ISU pri svojich aktivitách zabúda. Zväz sa významnou mierou podieľal 

aj na vypracovaní Správy o stave školstva, ktorá detailne rozanalyzovala problémy v školstve 

a načrtla riešenia. Nie je chybou zväzu, že Správa o stave školstva sa dodnes nestala 

predmetom rokovania vlády Slovenskej republiky a de facto zostala nenaplnená.  

  



Odborový zväz a ani ja osobne som nikdy netvrdil, že sme so situáciou v školstve 

spokojní a že dosiahnuté výsledky sú dostatočné. Naše požiadavky sa aktuálne zhmotnili vo 

Vyhlásení delegátov VII. zjazdu OZ PŠaV na Slovensku z 28. novembra 2015. 

http://www.ozpsav.sk/sk/Aktuality/Oznamy/Vyhlasenie-delegatov-VII-zjazdu-OZ-PSaV-na-

Slovensku-k-situacii-v-slovenskom-skolstve.alej  Zväz má od svojich členov mandát na 

rokovanie s relevantnými politickými stranami pred voľbami do NR SR a minulý týždeň sme 

začali prvé rokovania v zmysle Vyhlásenia delegátov VII. zjazdu.  Prioritou zväzu 

prostredníctvom týchto rokovaní je dostať do programového vyhlásenia novej vlády 

Slovenskej republiky maximum našich oprávnených požiadaviek. Sme presvedčení, že 

v momentálnej situácii je takýto postup najúčinnejší a jediný spôsobilý priniesť reálne 

výsledky pri presadzovaní oprávnených záujmov  a požiadaviek zamestnancov školstva.  V 

rámci našich zámerov sme už v novembri minulého roka deklarovali, že ak nová vláda 

neprejaví záujem seriózne zlepšiť situáciu v školstve, pristúpime k protestným aktivitám, 

ktoré môžu vyústiť až do štrajku.  

 

Zväz sa nezníži na úroveň zástupcov neformálnych iniciatív a nebude verejne 

kritizovať ich rozhodnutia, len aby využil mediálnu pozornosť. Aj preto sme verejne 

deklarovali, že uznávame ústavné právo na štrajk a nikomu nebránime sa do prípadného 

štrajku 25. 1. 2016 zapojiť. Napriek tomu by sme sa radi opýtali jeho iniciátorov, prečo 

s takýmito razantnými požiadavkami nevystúpili už v rokoch 2013, 2014 alebo 2015 ale až po 

podpise KZVS na rok 2016 a schválení štátneho rozpočtu a navyše, tesne pred voľbami. 

Predstavitelia ISU p. Crmoman a p. Kočan sú zároveň vo vedení Slovenskej komory učiteľov. 

Táto sa však tvári, že s organizovaním štrajku nemá nič spoločné. Takéto správanie sa nám 

javí ako nezrozumiteľné a nejednoznačné.  

 

Náš odborový zväz má dostatok profesionálov - odborníkov, ktorí to myslia s členmi i 

zamestnancami školstva naozaj úprimne a sú schopní aktívne prispievať do procesu 

legislatívnych zmien v školstve.  Zväz urobí všetko pre to, aby prelomil dlhoročné 

nepochopenie a nepriazeň všetkých doterajších vlád voči školstvu. Ctí si svoju členskú 

základňu a nie je jeho záujmom ju sklamať a ani oklamať, ako to medializujú mnohí jeho 

neprajníci.  

 

Dlhé roky ste členmi zväzu a sme radi, že aktivity zväzu ako zamestnanci a 

zamestnávatelia v školstve podporujete. Vďaka tomu sa nám podarilo začať od roku 2013 

proces pozitívnych zmien. Keďže  nepriaznivé rozhodnutia voči školstvu sa diali viac ako 20 

rokov, zmenu k lepšiemu nie je možné dosiahnuť za rok - za dva, nie to ešte za dva týždne. 

Cením si vašu doterajšiu podporu a apelujem na vás, aby ste aj v tejto zložitej situácii stáli za 

nami. Vážim si vašu dôveru a spoločne s vami určite dosiahneme v najbližších rokoch reálne 

a systémové zlepšenie kvality vzdelávania, spoločenského postavenia pedagógov, lepšie 

odmeňovanie pre pedagogických, odborných ako aj nepedagogických zamestnancov a 

vyhovujúce pracovné podmienky v školstve.  

 

Bratislava, 19. 1. 2016       
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